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A légvárépítő 
kft. 

Idestova már négy esztendeje, hogy a városlakó 
megismerkedhetett a Világ Utcája névvel. Az eltelt 
évek alatt pedig egyre többet hallotta, már a 
vízcsapból is ez a cseppet sem szerény kifejezés folyt. 
Mégis azt kell mondani, hogy kicsit úgy vagyunk vele, 
mint a pluralizmussal, melyet a rendszerváltás előtt 
szociológusok, politológusok és riporterek hada 
próbált megmagyarázni a népnek - az eredményt 
pedig láthatjuk, tessék csak nyugodtan megkérdezni 
valakit... 

A szegedi cég pedig az esztendők alatt fogalommá 
változott, elhíresült, szakadatlanul rendezett, hol 
sajtótájékoztatót, hol lakossági fórumot, hol kávéházi 
estet, hol kiállítást a terveiből. Közéleti személyeket és 
építészeti szaktekintélyeket szólaltatott meg, 
minisztériumi pecsétes leveleket lobogtatott, neves 
bankcsoportokkal hozta hírbe magát. S ne feledjük 
el, hosszú évekig működött, egy belvárosi szállodában 
irodát tartott fenn, ügyvezető igazgatója és titkárnője 
volt. Márpedig a mai gazdasági viszonyok között nagy 
szó, ha egy megbízásokkal nem rendelkező k f t . 
néhány év alatt nem megy csődbe, nem tűnik el 
örökre. 

Természetesen nem feledhetjük el, hogy a társaság 
fő profilja ugyebár az építkezés lett volna. Ám úgy 
tűnik, hogy eddig mindössze légvárépltésben 
fejlesztette művészetre a szakmai tudását. 
Mondhatjuk, piacvezető lett ebben a hiányszak-
mában. 

Nyugaton, abban a sokat emlegetett átkos 
kapitalizmusban egyébként valódi vállalkozások, 
profitéhes cégek működnek, melyek szakmaként 
művelik a lobbizást. Viszik a zászlót a pénzért. Profi 
zászlóvivő kft.-k. A szegedi kft.-nek természetesen 
nem javaslom, hogy most, ennyi év után profilt 
váltson. 

Takács Viktor 

A MA V-nak is harcolnia kell a fuvarokért 

Moszkvába, huszonkét nap alatt 

• „Átgondolatlan döntés!" 

Világutca - másutt? 
A s z e g e d i k ö z g y ű l é s 

múlt heti dön tése szerint 
m é g s e m épülhe t meg Ró-
kuson a Világ Utcája né-
v e n i smer t é p ü l e t e g y ü t -
tes. Apró Juhász J ános , a 
Világ Utcája Kft. ügyve-
zető igazga tó ja szerint a 
képviselők á tgondo la t l a -
nul döntö t tek , s a be fek-
tetői csoport így kényte -
len lesz másut t megvaló-
sítani a n a g y s z a b á s ú be-
ruházás t . 

A Tisza szállóban tartott 
tegnap délelőtti sajtótájékoz-
tatót a Világ Utcája Kft. azért 
hívta össze, hogy „a város -
s az ország - polgárai hiteles 
tájékoztatást kapjanak a sze-
gedi Franciahögy hasznosí-
tása ügyében hozott közgyű-
lési döntésről." Amint arról 
tudósítottuk olvasóinkat, a 
szegedi képviselők nem a Vi-
lág Utcája Kft., hanem a Tes-
co-Global TH Befektetési 
Csoport pályázatát fogadták 
el (mindössze két tartózko-
dással, ellenszavazat nélkül), 
így Rókuson nem épülhet föl 
az épületegyüttes, amelyben 
a tervek szerint kereskedel-
mi, kulturális, tudományos, 
informatikai és infrastruktu-
rális központ kapott volna 
helyet. Apró Juhász János, a 
Világ Utcája Kft. ügyvezető 
igazgatója hangsúlyozta , 
hogy közlendői „nem irá-
nyulnak senki ellen, így a pá-
lyanyertes Tesco ellen sem." 
Viszont nem hallgathatja el 
azokat a tényeket, amelyek 
az indokolatlan gyanakvá-
sokkal és alaptalan vádasko-
dásokkal illetett elképzelés 
létjogosultságát bizonyítják. 

Az ügyveze tő igazgató 
ezek után kifejtette, hogy a 
Világ Utcája program célja 
egy közép-európai, regionális 
kereskedelmi és kulturális 
központ létrehozása volt. In-
formációs centrumot, áru-
tőzsdét, több funkciós kong-
resszusi palotát, háromszáz 
lakást, és társasházat építet-
tek volna a Világ Utcájába. 
Több mint 28 ezer négyzet-
méternyi területre már előze-

tes befektetői szándéknyilat-
kozatot is szereztek - a tény-
leges szerződéskötésre a köz-
gyűlés jóváhagyása után ke-
rülhetett volna sor. A „világ-
utca" tervének kudarca ese-
tén a programhoz csatlakozó 
kereskedőház hasznosította 
volna a teljes területet. 

Apró Juhász János szerint 
„a valódi döntés nem a köz-
gyűlésen született," E kije-
lentését azzal indokolta, hogy 
a Világ Utcája Kft. minden 
frakcióvezetőt meghívott, s 
ismertették velük a tervet, 
amelyet valamennyi szegedi 
politikus ígéretesnek talált 
(ám sohasem támogatott). Az 
ügyvezető igazgató elemezte 
a Tesco ajánlatát is, összevet-
ve a „világutca" tervével, s 
több ponton is előnytelennek 
ítélte az elfogadott progra-
mot. 

Apró Juhász János nem 
érti, hogy a részletesen kidol-
gozott, garanciákkal támoga-
tott terv miért nem nyerte 
meg a közgyűlés bizalmát. 
Mint mondta, „rágalmazási 
dömping" indult a Világ Ut-
cája ellen (többek között te-
lekspekulációval gyanúsítot-
ták őket), ám a befektetői 
csoport „minden sandaság 
nélkül" igyekezett dolgozni. 
Az ügyvezető igazgató azt 
sem hallgatta el a sajtó mun-
katársai előtt, hogy a közgyű-
lés elutasító döntése után, 
még a városháza folyosóján 
máris három szegedi területet 
ajánlottak föl a Világ Utcája 
számára (hogy melyek ezek, 
azt Apró Juhász János nem 
árulta el). Arról pedig a sajtó-
tájékoztató után értesítették 
szerkesztőségünket , hogy 
Szolnokról éppen tegnap dél-
előtt telefonáltak, s kérték, 
vigyék oda a nagyszabású 
tervet. 

Apró Juhász János azzal 
fejezte be mondandóját, hogy 
nem adja föl, „tovább viszi a 
zászlót", s bízik abban, hogy 
az Európa-szerte nagy elis-
merést kiváltó e lképzelés 
mégiscsak megvalósulhat. 

Ny. P. 

Az ú j i dőszámí t á s t je-
lezte a MÁV é l e t é b e n a 
k e d d e n S z e g e d e n m e g -
r e n d e z e t t f u v a r o z t a t ó i 
f ó r u m . Amíg k o r á b b a n 
a z ügy fe l ek hosszú sor-
b a n á l l á s u t á n j u t h a t t a k 
t e h e r v a g o n h o z , a d d i g 
m a m á r a v a s ú t keres i a 
f u v a r o z ó k kegye i t . Piaci 
v i s zonyok közö t t é lünk , 
n e k ü n k is h a r c o l n u n k 
kell a f u v a r o k é r t - jelen-
te t te ki a f ó r u m o n Sipos 
István, a MÁV Rt. vezér-
i g a z g a t ó j a . 

A fuvaroztatói fórum új 
kezdeményezés a MÁV éle-
tében. A szegedi üzletigaz-
gatóságon az államvasutak 
vezetői a régió jelentősebb 
vállalatainak képviselőivel, 
fuvaroztatókkal és speditő-
rökkel találkoztak a keddi 
fórumon. 

- A mai nap kettős célt 
szolgál: megismertetni ú j 
szolgáltatásainkkal a fuvaro-
zókat, mi pedig szeretnénk 
megismerni ügyfeleink igé-
nyeit - mondta Tóth Imre, a 
szegedi üzletigazgatóság ve-
zetője. Az utóbbi évek jelen-
tős vál tozás t okoztak a 
MÁV-nak is, hiszen a koráb-
bi nagyvállalatok, a jelentós 
árukibocsátó helyek meg-
szűntek, helyettük sok kis és 
közepes fuva roz t a tó cég 
bukkant fel. Ráadásul ko-
moly konkurenciaként ren-
geteg közúti fuvarozó cég 
kezdte meg működését. Ha a 
MÁV a piacon meg akar 
maradni, akkor nyitottabb 
kereskedelmi politikát kell 
folytatnia. Többek között ezt 

Vissza kell csábí tani a z á r u t a közútról . (Fotó: Gyenes Kálmán) 

szolgálja az új árufuvarozási 
szabályzat életbe lépése is, 
hiszen megszűnik a ma már 
nonszensznek minősülő gya-
korlat, miszerint az ügyfél-
nek kötelességei, a MÁV-
nak pedig jogai vannak. Az 
új szabályzat b iz tos í t ja a 
szerződő felek egyenrangú-
ságát. 

- A fuva rozókka l meg 
kell szerettetni magunkat -
erősítette meg az új marke-
tingpolitikát Sípos István, a 
MÁV Rt. vezérigazgatója. 
Növelni kell a szállítási ha-
tékonyságot, ami nemcsak a 
piaci pozíciók erősítése mi-
att fontos, hanem egész egy-
szerűen azért, mert a MÁV 
milliárdokat kap támogatás-
ként az adófizetők pénzéből, 
s minden egyes fillérrel el 

kell tudni számolniuk. A ve-
zérigazgató három fontos 
célt emelt ki: e lőször is 
gyorsulnia kell a vasúti áru-
szállításnak. Tarthatatlan az 
az állapot, hogy Moszkvába 
22 nap alatt jut el az áru. A 
most kidolgozott módszer 
szerint ez az idő 2 és fél nap-
ra csökken, ráadásul Ukraj-
nában fegyveres őr gondos-
kodik arról, hogy senki se 
nyúlhasson a küldeményhez. 
Másodsorban a MÁV-nak 
versenyképes árakkal kell 
előállnia, ezért vezették be a 
tisztességes és kiszámítható 
kedvezmények rendszerét. 
Harmadjára pedig a szolgál-
tatások mennyiségét és mi-
nőségét kell javítani. Jelen-
tós lépés e területen a számí-
tógépes szállításirányftási 

rendszer bevezetése, mely-
nek segítségével bármikor 
felvilágosítást tudnak adni 
az ügyfélnek, hogy éppen 
merre jár a küldeménye. A 
szolgáltatások színvonalát 
emeli a folyamatosan újuló 
vagonpark, az idén például 
115 darab eltolható oldalfalú 
kocsit vásárolnak, melyek 
már az európai csúcsminősé-
get jelentik a vasúti árufuva-
rozásban. 

A fórumon a MÁV vezér-
kar beszámolója után a fuva-
rozók és speditőrök kaptak 
szót, akik nemcsak igényeik-
ről beszéltek, de az új eljárá-
sokkal kapcsolatos észrevé-
teleiket is elmondták, s be-
számoltak a korábban észlelt 
gondokról. 

T. V . 

Gyermekek a 
gyermekekért 

• DM-információ 
A Probitas Tánccsoport 

Egyesület Gyermekek a gyer-
mekért címmel jótékonysági 
estet rendez a SZOTE Gyer-
meklinikája leukémiás bete-
geinek támogatására a Ságvári 
Endre Általános Iskola torna-
csarnokában. A február 22-én, 
szombaton délután 6 órakor 
kezdődő jótákonysági rendez-
vényen fellépnek a Probitas 
TSE és a Papiron SC verseny-
táncosai, oktatói, valamint a 
szegedi és fővárosi verseny-
táncosok. 

Elismerések 
a Szegedért Alapítványtól 

A fődíjas: Tóth Béla 
• M u n k a t á r s u n k t ó l 

S o k e s z t e n d ő s h a g y o -
mány , hogy a Szegedé r t 
A l a p í t v á n y k u r a t ó r i u m a 
ilyenkor, az év elején elis-
merésben részesíti azokat, 
akik hosszú éveken át je-
lentős szerepet töltöttek be 
a város életében és sokat 
tettek Szegedért. 

A k u r a t ó r i u m t e g n a p i 
ülésén úgy döntött, hogy a 
fődíjat 1997-ben Tóth Béla 

írónak, a Somogyi-könyv-
tár nyugalmazott igazgató-
jának adományozza. 

A tudományos kuratóri-
um di já t Ferenczy Lajos 
akadémikus , mikrobioló-
gus kapta. 

A művészeti kuratórium 
Berdál Valéria oparaéne-
kesnek ítélte oda elismeré-
sét, a társadalmi-állampol-
gári kuratórium pedig dr. 
Keszthelyi Béla nyugalma-

zott megyei szakfőgyógy-
szerésznek, a Szegedi Ope-
rabarátok Egyesülete titká-
rának, a Pro Concordat ia 
Populorum nemzetközi lo-
vagrend dél-magyarországi 
prefektusának adományoz-
ta a díjat. 

Az e l i s m e r é s e k e t ün-
n e p é l y e s k e r e t e k közö t t 
m á r c i u s 8 -án a d j á k át a 
Szegedi Nemzeti Színház-
ban. 

K u t y a b a j . Kósza ebek 
nemcsak a Fürj és a Kikin-
dai utca környékén csatan-
golnak, mint ahogy arról a 
tegnapi Csörögben szó esett, 
hanem másutt is. A 495-
975-ről egy nagymama, a 
499-249-ről pedig egy anyu-
ka telefonált egy, a tápéi töl-
tésoldalon történt incidens 
ügyében. Utóbb derült ki, 
hogy a panaszosok rokonok. 
A töltésen póráz nélkül fut-
kosó nagytestű kutyák meg-
kergették a tyúkokat, rái-
jeszte t tek a gyerekekre. 
Majd a gazdi, egy fiatal lány 
még meg is fenyegette a pa-
naszosokat. Ebből is látszik, 
nem a kutya a hibás. Harma-
dik telefonálónk (435-001) a 
Fó fasoron találkozott este 
10 körül két hatalmas állat-
tal, éppen a 105. számú ház-
ból léptek ki. A disznótorról 
hazafelé tartó fiatalember és 
finom illatokat árasztó ele-
mózsiája csak a csodával ha-
táros módon „menekült 
meg". Vajh, miért engedik 
ki az ebeket az utcára? 

Biztosítás. Szemünk fé-

K e d v e s O l v a s ó i n k ! K ö z é r d e k ű 
problémáikat, észrevételeiket, tapasz-
talataikat ezen a héten Fekete Klára 
ügyeletes újságírónkkal oszthatják 
meg. Munkanapokon 8 és 10, vasár-
nap pedig 14 és 15 óra között várjuk 
hívásaikat a 06-20-432-663-as telefon-

-számon. A Szegedről telefonálóknak 
is va lamennyi számot tárcsázniuk 
kell. Elveszett tárgyakat kereső olva-
sóink olcsó hirdetésben tehetik közzé mondandójukat. Hirde-
tésfelvétel 8-18 óra között a Sajtóházban. 

nye elnevezésű életbiztosí-
tását szüntette meg pana-
szosunk az AB Aegon Rt.-
nél. Két év alatt közel 40 
ezer forintot fizetett be, s 
csak 9800-at kapott kézhez. 
Mint ahogy azt Zoltai Ár-
pád, a biztosító területi ve-
zetője elmondta: a kockáza-
ti rész eleve „ n e m já r 
vissza", de enélkül sem vi-
selkedik bankbetétként a 
befizetett összeg. Két év 
után sa jnos , ekkora a 

kassza. Ebbe az ügyfelek 
általában nehezen nyugsza-
nak bele, holott a szerző-
dést aláírták. 

Köszöne tek . Tóth Jó-
zsefné (434-506), egy édes-
anya szeretne köszönetet 
mondani annak a rendőij ár-
őrnek, aki pénteken éjjel a 
lázgörcsös négyéves gyer-
mekét a Vedres utcából az 
újszegedi gyermekkórházba 
szállította. A kicsivel éppen 
gyalog indultak el, amikor 

súlyosabbra fordult az álla-
pota. Az újszegedi rend-
őrörsnek és a közelben la-
kóknak hálás telefonálónk, 
„a Makai úti károsult". Se-
gítségükkel gyorsan elfogtak 
egy tolvaj bandát. 

Szemét. A Hajnóczy utca 
15. szám alatt lakó K. A. 
(326-965) az ablakaiból ép-
pen a zsinagógára lát. A 
gyönyörű panorámát csak az 
csúf í t ja el, hogy a zsidó 
templom előtt kupacokban 
áll a szemét. Olvasónk azt 
vette észre, hogy csak a fő-
bejárat előtti járdát takarítják 
rendszeresen. 

Órabér. A 405-342-es te-
lefonról érdekességképpen 
említették meg, hogy a cég 
faxán a fejlécet 3500 forint 
plusz áfáért ütötték át a kihí-
vott szerelók, 11 perc alatt. 
Ez 21 ezer forintos rezsi óra-
bérnek felel meg (plusz áfa) 
- mondta az úr, aki egy vál-
lalkozást irányit. Ilyen árak 
is vannak, miközben a nála 
dolgozó emberek egy hónap 
alatt sem keresnek meg 
ennyit. 

Az egyházi 
iskolák 

elfogadják 
• M u n k a t á r s u n k t á l 

A személyi jövedelemadó 
1 százalékának közcélú fel-
használását visszautasító ró-
mai katolikus egyház állás-
foglalása szerint a világiak 
által létesített , egyházhoz 
közeli alapítványok elfogad-
ják az 1 százalékos támoga-
tást. Ilyenek például azok a 
szülők által alapított egyházi 
iskolai alapftványok, ame-
lyeknek célkitűzése az illető 
iskola oktató-nevelő munká-
jának elősegítése. Az állás-
foglalás értelmében Szege-
den az 1 százalék átutalásá-
val a világi iskolai alapítvá-
nyokhoz hasonlóan támogat-
ható a Dugonics András Pia-
rista Gimnázium, illetve a 
Karolina Gimnázium és Ele-
mi Iskola alapítványa is. " 

Az özvegy 
megerősítette 

• M u n k a t á r s u n k t ó l 
Múlt pénteki lapszámunk-

ban riportban számoltunk be 
arról, hogy az Alsóvároson 
lakó, s oly sokak által ismert 
és kedvelt Csala Gyula gon-
datlan emberölés áldozata 
lett. A teljességhez tartozik, 
s ezt a 60 évesen elhunyt 
Gyula bácsi özvegye, Piros-
ka néni is megerősítette: a 
helyszínről a családtagok 
vitték haza a földön fekvő 
férfit , majd amikor otthon 
látták, milyen súlyos a hely-
zet, ők hívták ki a mentőket. 
A'zonban az életét már nem 
tudták megmenteni. 

Közélet i 
K á v é h á z 

• DM-információ 
Ma este 18 órakor a Royal 

Szálló különtermében a sze-
gedi Közéleti Kávéház nagy 
sikerű sorozata, a „Fókusz-
ban a kultúra" új fejezettel 
bővül - „Arcok a szegedi 
közművelődésből" címmel 
beszélgetéssorozat kezdődik, 
melynek első vendége Orbán 
Hedvig , a Százszorszép 
Gyermekház igazgatója. Az 
est háziasszonya Czenéné 
Vass Mária. 

Ankét, 
pedagógusoknak 

• M u n k a t á r s u n k t ó l 
A Magyar Pedagógia i 

Társaság Csongrád megyei 
és Szeged városi tagozata 
február 19-én 15 órakor an-
kétot rendez az Arany János 
Általános Iskolában. A talál-
kozó témája: „Az Arany Já-
nos Általános Iskola újítási 
törekvései az iskolastruktú-
rában és a neve lőmunká-
ban". Előadók: dr. Veszpré-
mi László és Révész István. 
Az ankétot Dévényi István 
vezeti. A találkozón megvá-
lasztják az MPT szegedi ta-
gozatának vezetőségét és 
küldötteit. 

Zenei 
csemegék 

• M u n k a t á r s u n k t ó l 
Holnap este 8 órakor a 

„Zenei csemegék" sorozat-
ban a Banánhéj-keringő és a 
Keep Smiling énekegyüttes 
lép fel a Sajtóház Stefánia-
klubjában. A két csoport ön-
ál ló és közös műsorában 
hallhatók lesznek sanzonok, 
jazz-standardek és saját da-
lok. A rendezvény támoga-
tója: az Arc-Film Reklám-
ügynökség. 


